



After 25 Years of the Commencement of Trading

Bahrain Bourse Approves “SICO” as the First Market Maker at Bahrain Bourse

An agreement was signed between Bahrain Bourse (BHB) and Securities & Investment Co. (SICO) on Thursday, 26th May 2016, to approve SICO as a Market Maker at the bourse. The agreement was signed by the Chief Executive Officer of Bahrain Bourse Sh. Khalifa bin Ebrahim Al-Khalifa, and the Chief Executive

Officer of SICO Mrs. Najla Al-Shirawi. Following the signing, Mrs. Al-Shirawi rang the bell to open the trading session at BHB.

According to the agreement, SICO will be able to perform all functions related to Market Making at Bahrain Bourse. Those functions include, but not limited to, making bids and offers for shares available, along with the volumes required for buy and sell as well as finding the balance price for the security by entering the bids and offers of securities.

Sh. Khalifa welcomed SICO as a Market Maker at Bahrain Bourse wishing them success. Sh. Khalifa assured BHB's continuous commitment and keenness to develop the investment environment in the capital markets sector in the Kingdom of Bahrain in cooperation with related parties in a way that will satisfy various needs of issuers of securities and investors.

"Market Making is one of the aspects BHB has realized that is quite important in developing and enhancing the investment environment. BHB was eager to finalize all the legal, technical, and administrative aspects related to it in order to make Market Makers' presence at the bourse of added value by increasing the depth of the market, and making investment at BHB more attractive to investors and positively reflected on the trading activity. We hope to witness more Market Makers at the bourse especially that Resolution No.5 relating to free float of listed companies makes the presence of Market Makers feasible to both investors and Market Makers," Sh. Khalifa added.

Mrs. Najla Al-Shirawi said, "We are delighted to become the first approved market maker on Bahrain Bourse. SICO has played a major role in making a market on Bahraini equity and fixed income securities and will continue to offer its services and coverage of the Bahraini capital market; SICO supports new initiatives by Bahrain Bourse to provide greater depth and liquidity on the Bourse, which will further enhance the confidence of regional and international investors."

25 مايو 2016

بعد 25 عاماً من بدء التداول في البورصة

بورصة البحرين تعتمد سيكو كأول صانع سوق في البورصة

تم يوم الخميس الموافق 26 مايو 2016 التوقيع على اتفاقية بين بورصة البحرين وشركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) يتم بموجبها اعتماد سيكو كصانع سوق في البورصة، حيث وقع الاتفاقية كل من الرئيس التنفيذي للبورصة الشيخ خليفة بن إبراهيم آل خليفة والسيدة نجلاء الشيراوي الرئيس التنفيذي لسيكو، حيث قامت السيدة نجلاء بعد توقيع الاتفاقية بقرع جرس بدء جلسة التداول في البورصة.

وستتمكن "سيكو" بموجب هذه الاتفاقية من القيام بكافة الأنشطة الخاصة بصانع السوق في بورصة البحرين ومنها على سبيل المثال لا الحصر العمل على توفير الطلبات والعروض الخاصة بالأسهم بالإضافة إلى توفير الكميات المطلوبة سواء في حالة البيع والشراء بالإضافة إلى استكشاف سعر التوازن للسهم من خلال إدخال طلبات وعروض.

وأعرب الشيخ خليفة عن ترحيبه باعتماد سيكو كصانع سوق في البورصة البحرين متمنيا لهم التوفيق والنجاح، مؤكداً على التزام البورصة المستمر وسعيها الدائم إلى تطوير البيئة الاستثمارية في قطاع رأس المال في مملكة البحرين بالتعاون مع الجهات المعنية بما يلبي الاحتياجات المتعددة سواء لمصدري الأوراق المالية من جهة أو للمستثمرين من جهة أخرى.

وأضاف الرئيس التنفيذي للبورصة بأن صناعة السوق واحدة من الجوانب التي أدركت البورصة أهميتها في تطوير وتعزيز المناخ الاستثماري وسعت بشكل دؤوب إلى استكمال الجوانب القانونية والفنية والإدارية الخاصة بها بشكل يكون فيه لتواجد صناع السوق في البورصة قيمة مضافة تساهم في تعزيز عمق السوق من جهة، وتجعل من الاستثمار في البورصة أكثر جاذبية للمستثمرين من جهة أخرى، وينعكس بشكل إيجابي على حركة التداول. وقال الشيخ خليفة بأنه يأمل أن تشهد البورصة تواجد أكثر من صانع سوق، خصوصاً وأن القرار رقم 5 المتعلق بالأسهم المتوفرة للتداول سيجعل من تواجد صناع السوق في البورصة ذو جدوى اقتصادية جيدة جيداً سواء للمستثمرين أو لصناع السوق.

ومن جانبها أعربت السيدة نجلاء الشيراوي عن سعادتها باعتماد سيكو كأول صانع سوق في بورصة البحرين، وأكدت السيدة نجلاء أن سيكو ساهمت في أرساء خدمات صناعة السوق للأسهم وأدوات الدخل الثابت وستستمر في تقديم خدماتها لسوق المال البحريني بأدواته المتعددة . وأضافت أن سيكو ملتزمة بدعم المبادرات الجديدة للبورصة التي من شأنها تعزيز عمق السوق وزيادة السيولة في البورصة والتي ستعزز ثقة المستثمرين المحليين والدوليين.